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Referat fra møde i fokusgruppen for Landmand.dk 

 

Mødet blev afholdt på Koldkærgaard den 3/10 2013 kl. 10.00 - 16.00. 

 

Deltagere: 

Knud Jeppesen 

Jesper Tange 

Lars Jeppe Sørensen 

Sjouktje van der Wier 

Niels Bruun 

 

Carl Aggerbo 

Nicolai Fog Hansen 

Jens Peter Hansen 

 

Afbud: 

Finn Tang 

 

 

Status på igangværende aktiviteter 

Den udsendte status blev kommenteret, og i tilføjelse heraf kom følgende kommenteringer: 

 

Flyt rundt/tilføj 

De nye muligheder med at flytte rundt på boksene og tilføje ekstra bokse fungerer fint. Det 

kunne ønskes et bedre udvalg af tjenester. F.eks. flytning af grise. 

 

Det er også meget usynligt, når der kommer nye tilvalgsmuligheder. Det må kunne gøres 

bedre. 

 

Notifikation 

Udråbstegnet for manglende fødevarekædeoplysninger virker fint, men lignende funktion 

kunne med fordel implementeres på de øvrige tjenester. 5 ulæste dokumenter hos Arla 

Ejernet eller hændelse i webdyr. 

 

 

 

http://europa.eu/legislation_summaries/agriculture/general_framework/l60032_en.htm
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Nye providere - Vilofarm 

Der var forsalg fra gruppen om at tage fat i Vilofarm, som kunne have interesse i at være 

på portalen. 

 

Nye providere - Lely 

Lely har udviklet 8 apps, så måske kunne de have interesse i at blive koblet til den mobile 

landmand.dk. 

 

Ny provider - Bettegris 

Det kunne være relevant at tage kontakt til firmaet BetteGris, der er en stor smågrisehand-

ler på Mors. 

 

Forslag 2014 

Der er forslag under status, men hertil: 

 

ArealInfo 

Det vil være fint om der blev igangsat en indsats omkring ArealInfo, for faktisk havde det 

værdi at kunne komme let til informationerne om egen ejendom. 

 

Specielt også muligheden for at få notifikationer i forbindelse med ændrede registreringer 

på et areal ville give en trykhed i forhold til at være opmærksom herpå. 

 

DAKA 

Der var generel utilfredshed med at gruppens ikke havde set forbedringer i forhold til DA-

KAs løsning på portalen. Selv om der DAKA hvde udskudt deres løsning var selv små for-

bedringer imødeset i forlængelse af mødet. 

 

Din nabo 

Punktet omhandlede bedre vidensdeling om funktionerne på Landmand.dk, og det var lidt 

presset i forhold til dagsordnen, og blev delvist taget i forbindelse med frokosten. 

 

Af ideer var: 

 Kontakt landmænd I kan se ikke bruger portalen 

 Gør brugervejledningerne på portalen bedre 

 Fortæl i LandbrugsAvisen om de nye funktioner 

 

DLBR Arkiv 

Til punktet deltog konsulent Jens Juul fra Økonomi IT, som har udviklet DLBR Arkiv. Målet 

var en diskussion af koblingen mellem Landmand.dk og DLBR Arkiv. 

 

I forbindelse med præsentationen blev det foreslået, at tags skulle komme fra dokumenter-

ne, så de som landmænd slap for selv at skrive dem. F.eks. hvem bilaget var sendt fra 

(Danish Agro) eller hvilken type dokument (kontrakt, indlægsseddel, afregning). 

 

Der var stor tilfredshed med muligheden for at tilgå bilag fra mobilen, og de efterlyste mu-

ligheden for at koble denne til Landmand.dk. 
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Koblingen til Landmand.dk´s alarmsystem blev også omtalt præsenteret, og der var i grup-

pen tilfredshed med at tjenesten bliver tænkt ind. Der blev efterlyst en bedre tjeneste end et 

dødt link. F.eks. en notifikation ala fødevarekædeoplysninger med henblik på at fortælle om 

antal ulæste bilag. 

 

Gruppen efterlyste også mere automatik i forhold til strømmen af bilag fra leverandører og 

samhandelspartnere. Indlægssedler, exporterklæringer. Jesper kunne berette at Henrik 

Bækstrøm, Tican havde undersøgt at dokumenterne skulle underskrives, men at det var ok 

at de scannes og hentes fra nettet. Denne problematik bør rejses overfor Fødevarestyrel-

sen, hvor det burde være fint nok, hvis arkivet blot kunne stemple at dokumentet var åbnet. 

 

Gruppen fandt også en mulighed i at udbrede arkivet til dyrlæger, hvor landmanden i dag 

skal bekræfte dyrlægens skrivelse. Denne problematik kunne også med fordel rejses over-

for fødevarestyrelsen. 

 

DLG 

 

Bred dialog omkring DLG 

Claus og Ulrik fra DLG deltog under punktet, og de efterlyste landmændenes umiddelbare 

forventninger til tjenester fra DLG. Der var her en livlig lysten til kommentering, hvor de 

vigtigste var: 

 

 Kontrakter 

 Bestille fra kontrakter 

 Nemt login 

 APP på mobil 

 Få tilbud 

 Mine priser (faktiske, ikke generelle) 

 Arkiv med faktrua 

 

Twitter 

Jens Peter præsenterede oplæg til brug af twitter, hvordan man via #-tags nemt kan sprede 

viden til andre. Samtlige landmænd i gruppen måtte erkende, at det kendte de ikke meget 

til. 

 

Gruppen kunne godt se ideen i, at DLBR konsulenter kunne berette om aktuelt i marken og 

f.eks. DLGs sælgere løbende kunne skrive nyheder om markedet, og via twitter hurtigt få 

nyhederne ud til interesserede landmænd. 

 

Ideen om at lægge en boks på Landmand.dk med twitter nyheder koblet til hvilke afgrøder 

landmanden havde i profiloplysningerne blev vel modtaget, dog med bekymring for omfan-

get og relevansen af de skrevne nyheder. 

 

DLG havde ikke inden mødet aktuelle planer om at anvende twitter til vidensspredning, 

men ville alligevel overveje hvorvidt det kunne bruges i deres kommende platform. 

 

Det blev aftalt at dele et par links: 



 

 4 / 4 

Beskrivelse af twitter som værktøj: 

https://www.landbrugsinfo.dk/Itvaerktoejer/Internet-Information-og-

kommunikation/Sider/Twitter.aspx 

 

Spar tid – brug twitter: 

https://www.landbrugsinfo.dk/Itvaerktoejer/Internet-Information-og-

kommunikation/Sider/Spar_tid_-_brug_Twitter.aspx 

 

Vejledning i brug af twitter (landmand): 

https://www.landbrugsinfo.dk/raadgivning/videnformidling/Sider/130924_dom_mma_vejledn

ing_twitter_landmand.pdf 

 

Vejledning i brug af twitter (virksomhed): 

https://www.landbrugsinfo.dk/raadgivning/videnformidling/Sider/130924_dom_mma_vejledn

ing_twitter_virksomhed.pdf  

 

GPS 

Jens Peter præsenterede kort projektet UNIFARM, som er et EU projekt, hvor han deltager. 

Projektet har bl.a. til formål at udbrede kendskabet til GIS/GPS systemer, samt indsamle 

barriere for anvendelsen. Til lejligheden havde Jens Peter opstillet et lille spørgeskema 

som hver deltager udfyldte. 

 

Kun Knud Jeppesen fra fokusgruppen var i gang med anvendelse af GPS systemer, og 

erfaringerne var yderst positive. Han havde investeret i udstyr til såning, og det virkede 

fortrinligt. 

 

Næste møde 

Det blev aftalt at afholde næste møde ultimo 2013 eller primo 2014. Indkaldelse via Doodle 

virker fint, men der skal være flere valgmuligheder, og gerne et stykke fremme i tiden. 
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